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Protokół 

z posiedzenia Komisji Edukacji, Kultury, Sportu i Polityki Społecznej 

Rady Powiatu Bydgoskiego  

w dniu 20 października 2016r. o godz. 14.00 

w s. 408 Starostwa Powiatowego w Bydgoszczy 

 

 

  Posiedzenie poprowadziła pani Maria Płotkowska – Przewodnicząca Komisji 

Edukacji, Kultury, Sportu i Polityki Społecznej Rady Powiatu Bydgoskiego, która  

po otwarciu obrad stwierdziła quorum. W posiedzeniu Komisji uczestniczyło dziewię-

ciu  jej członków zgodnie z listą obecności stanowiącą załącznik nr 1 do protokołu  

oraz pani Grażyna Czepanko – Skarbnik Powiatu, pan Leszek Czerkawski – Sekretarz 

Powiatu,  pani Arleta Miłuch – Dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie  

w Bydgoszczy, pani Maria Strąk – Dyrektor  Powiatowego Centrum Zarządzania 

Oświatą w Koronowie, a także pani Magdalena Prekop – Dyrektor Domu Pomocy 

Społecznej w Bożenkowie, pani Izabela Ciesielska – Dyrektor Domu Pomocy  

Społecznej w Koronowie i pan Mirosław Urbaczewski – Dyrektor Centrum Admini-

stracyjnego Placówek Opiekuńczo – Wychowawczych w Karolewie. 

 

 Porządek posiedzenia komisji stanowiący załącznik nr 2 do protokołu, został 

przyjęty przez Radnych bez uwag. Radni nie wnieśli również uwag do protokołu  

z posiedzenia Komisji w dniu 8 września 2016r. 

 

  W dalszej części posiedzenia, Radni zapoznali się z działalnością dps-ów i pla-

cówek opiekuńczo – wychowawczych  (załączniki nr 3 – 5 do protokołu). Informacje 

przedstawili pani Izabela Ciesielska – Dyrektor Domu Pomocy Społecznej w Korono-

wie i pani Magdalena Prekop – Dyrektor Domu Pomocy Społecznej w Bożenkowie  

i pan Mirosław Urbaczewski – Dyrektor Centrum Administracyjnego Placówek  

Opiekuńczo – Wychowawczych w Karolewie. 

Radna Anna Jakubowska zapytała się, czy zrealizowane zostały już priorytetowe  

potrzeby wskazane w pkt. VIII informacji DPS w Koronowie? Dyr. Ciesielska wyja-

śniła, że jeszcze w br. prawdopodobnie uda się zakupić zarówno patelnię elektryczną 

jak i kociołki.   

Radna Elżbieta Wysocka odnosząc się do informacji w zakresie pomocy psychiatrycz-

nej zapewnionej wychowankom placówek opiekuńczo – wychowawczych, zapytała  

o skalę tej pomocy i czy jest zapewnione leczenie długoetapowe, czy tylko pomoc  

doraźna? Dyr. Urbaczewski wyjaśnił, że w większości przypadków jest to leczenie 

długofalowe. Aktualnie takim wsparciem jest objętych 31 wychowanków, a 2 przeby-

wa na leczeniu psychiatrycznym zamkniętym. Każdy przypadek jest konsultowany  

na bieżąco z psychiatrą. W miarę możliwości leczenie farmakologiczne jest zastępo-

wane socjoterapią. Jednak nie w każdym przypadku jest to możliwe i podstawę terapii 

stanowią leki. Radny Leszek Kuziak zapytał się o zasady dystrybucji leków?  

Dyr. Urbaczewski wyjaśnił, że zadanie to należy do wychowawców. Leki są ewiden-

cjonowane i nadzorowane przez pielęgniarkę. Radna Małgorzata Niedzwiedzka zapy-

tała się czy występuje w POW problem z alkoholem czy środkami psychotropowymi, 

a Radny Radosław Kempinski dopytał się o ewentualne problemy z zażywaniem dopa-
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laczy przez wychowanków? Dyr. Urbaczewski odpowiedział, że takie problemy  

w Placówkach nie występują. Radny Radosław Kempinski zapytał się o wyniki kon-

troli Państwowego Powiatowego Inspektora Sanitarnego w Bydgoszczy. Dyr. wyja-

śnił, że nie zgadzał się z wynikami kontroli i  dwukrotnie odwoływał się od decyzji 

Sanepidu. Uwagi dotyczyły pomieszczeń socjalnych, nieprawidłowej konstrukcji toa-

lety pracowniczej, czy konieczności wymiany instalacji wentylacyjnej na mechanicz-

ną. Okazało się również, że np. musiał wystawić meble o gładkiej politurze, odpor-

nych na środki chemiczne, do których rok wcześniej został zobowiązany. Radna Mał-

gorzata Kaźmierczak zapytała się o przypadek śmierci samobójczej byłego wycho-

wanka?  

Dyr. Urbaczewski wyjaśnił, że niestety ale z chwilą opuszczenia placówki, wycho-

wawcy nie mają możliwości oddziaływania na dalsze losy b. wychowanków. Okres 

usamodzielnienia się bywa niejednokrotnie bardzo trudny. Czasem starają się wydłu-

żyć pobyt w POW do momentu ukończenia szkoły. Dobrą formą wsparcia byłyby  

np. mieszkania socjalne z wychowawcą dla pełnoletnich już b. wychowanków POW.  

 

  W kolejnym punkcie porządku obrad, Radni przystąpili do opiniowania mate-

riałów na XXI Sesję Rady Powiatu Bydgoskiego w dniu 27 października 2016r.:  

1) Projekt uchwały zmieniającej uchwałę Rady Powiatu Bydgoskiego w sprawie 

uchwalenia Statutu Powiatu Bydgoskiego, został przez Komisję jednogłośnie  

zaopiniowany pozytywnie; 

2) Projekt uchwały w sprawie wyrażenia woli udziału Powiatu Bydgoskiego  

we wspólnej realizacji projektu z Gminą Dobrcz polegającego na budowie ścieżek 

rowerowych  

na terenie Gminy Dobrcz w ramach Regionalnego Programu Operacyjnego Woje-

wództwa Kujawsko – Pomorskiego na lata 2014 – 2020, został przez Komisję  

jednogłośnie zaopiniowany pozytywnie; 

3) Projekt uchwały w sprawie wyrażenia woli udziału Powiatu Bydgoskiego  

we wspólnej realizacji projektu z Gminą Osielsko polegającego na budowie ście-

żek rowerowych na terenie gminy Osielsko w ramach Regionalnego Programu 

Operacyjnego Województwa Kujawsko – Pomorskiego na lata 2014 – 2020, został 

przez Komisję jednogłośnie zaopiniowany pozytywnie; 

4) Projekt uchwały w sprawie wyrażenia woli udziału Powiatu Bydgoskiego  

we wspólnej realizacji projektu z Gminą Koronowo polegającego na budowie 

ścieżki rowerowej Gościeradz – Buszkowo w ramach Regionalnego Programu 

Operacyjnego Województwa Kujawsko – Pomorskiego na lata 2014 – 2020, został 

przez Komisję jednogłośnie zaopiniowany pozytywnie; 

5) Projekt uchwały w sprawie wyrażenia woli udziału Powiatu Bydgoskiego  

we wspólnej realizacji projektu z Gminą Solec Kujawski polegającego na budowie 

ścieżek rowerowych w ramach Regionalnego Programu Operacyjnego Wojewódz-

twa Kujawsko – Pomorskiego na lata 2014 – 2020, został przez Komisję jednogło-

śnie zaopiniowany pozytywnie; 

6) Projekt uchwały w sprawie wyrażenia woli udziału Powiatu Bydgoskiego  

we wspólnej realizacji projektu z Gminą Solec Kujawski polegającego na termo-

modernizacji budynku Zespołu Szkół Ogólnokształcących i Zawodowych i Gimna-

zjum Publicznego nr 2 w Solcu Kujawskim w ramach Regionalnego Programu 
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Operacyjnego Województwa Kujawsko – Pomorskiego na lata 2014 – 2020, został 

przez Komisję jednogłośnie zaopiniowany pozytywnie;  

7) Projekt uchwały zmieniającej „Wieloletni Plan Inwestycyjny dla Rozwoju Powiatu  

Bydgoskiego”, został przez Komisję jednogłośnie zaopiniowany pozytywnie;  

8) Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr 286/XXVII/13 Rady Powiatu  

Bydgoskiego z dnia 28 marca 2013r. w sprawie przystąpienia z Miastem Toruń, 

Miastem Bydgoszcz oraz powiatem Toruńskim do projektu partnerskiego i zabez-

pieczenia środków finansowych w budżecie Powiatu Bydgoskiego na lata 2013  

– 2016, został przez Komisję jednogłośnie zaopiniowany pozytywnie;  

9) Radny Radosław Kempinski przypomniał, że najpierw składka w LGD wzrosła  

z 7 do 10 tys. zł, teraz do 15 tys. zł, a w przyszłym roku do jakiej kwoty? Radny 

Adam Ryfa stwierdził, że będzie głosował za uchwałą, ale chciałby usłyszeć  

zapewnienie od Radnego Leszka Kuziaka – Prezesa LGD, że nie zakończy działal-

ności z długiem w wys. 160 tys. zł? Pan Kuziak wyjaśnił, że przy wstępowaniu  

do Stowarzyszenia Powiat zadeklarował składkę 7 tys. zł. Jednakże pozostałe  

samorządy zdecydowały się płacić składkę w wys. 10 tys. zł. Dlatego Powiat, jako 

równorzędny partner, zadecydował o podniesieniu składki do tej samej wysokości. 

Pan Kuziak wyjaśnił również, że nie planuje się kolejnej podwyżki składki w roku 

następnym ponieważ składka 15 tys. zł, zgodnie z zapisami projektu uchwały,  

będzie obowiązywała dopiero w roku 2017. Zapewnił jednocześnie, że nie planuje 

zakończyć działalności  w Stowarzyszeniu z długiem. Przedstawił również Rad-

nym korzyści jakie niesie za sobą członkostwo Powiatu w LGD dotyczące możli-

wości pozyskania środków zewnętrznych. Wicestarosta przypomniał, że ustępujący 

Zarząd LGD otrzymał przecież skwitowanie, a dług powstał ponieważ część kosz-

tów poniesionych przez LGD została uznana jako niezakfalifikowane. Natomiast 

Radna Małgorzata Niedźwiedzka poinformowała, że będąc w minionych latach 

członkiem LGD razem z Radną Elżbietą Wysocką nieraz sygnalizowały nieprawi-

dłowości w funkcjonowaniu Stowarzyszenia i jego Biura. Niestety pan Kuziak  

ponosi aktualnie konsekwencje działalności poprzedniego Zarządu. Prawdą jest,  

że sprawnie funkcjonujące LGD może przynieść dużo korzyści Powiatowi i wierzy 

w to, że z nowym Zarządem będzie to możliwe. Również Przewodnicząca Maria 

Płotkowska wyraziła opinię, że pan Kuziak poradzi sobie z nowymi obowiązkami  

i z zastałym zadłużeniem. Natomiast Radna Małgorzata Kaźmierczak pochwaliła 

organizowany przez LGD  Festiwal Smaku Trzech Dolin. 

Następnie projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wysokość składki 

członkowskiej z tytułu członkostwa Powiatu Bydgoskiego w stowarzyszeniu Lo-

kalna Grupa Działania „Trzy Doliny”, został przez Komisję zaopiniowany pozy-

tywnie przy 2 głosach wstrzymujących się; 

10) Projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie Dobrcz na dofi-

nansowanie zakupu i montażu dwóch lamp hybrydowych przy ścieżce rowerowej 

wzdłuż drogi powiatowej nr 1502C Kotomierz – Dobrcz, został przez Komisję  

jednogłośnie zaopiniowany pozytywnie; 

11) Projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie udzielenia Gminie Dąbrowa 

Chełmińska pomocy finansowej, został przez Komisję jednogłośnie zaopiniowany 

pozytywnie; 

12) Projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 

Bydgoskiego na lata 2016 – 2026, został przez Komisję jednogłośnie zaopiniowa-



OR-III.0012.38.2016 

 

4 

 

ny pozytywnie. Wcześniej Skarbnik Powiatu poinformowała, że w przedłożonym 

Radnym projekcie uchwały w uzasadnieniu wystąpił błąd dotyczący wielkości pla-

nowanego deficytu. Prawidłowa wartość to 1.091.630zł; 

13) Projekt uchwały w sprawie zmian budżetu Powiatu Bydgoskiego na rok 2016,  

został przez Komisję jednogłośnie zaopiniowany pozytywnie. 

 

 

  W punkcie „wolne wnioski i zapytania” Radna Małgorzata Kaźmierczak  

w imieniu mieszkańców zwróciła się z prośbą o poszerzenie drogi powiatowej  

w Trzeciewcu, na odcinku ok. 0,5 – 1 km, od Spółdzielni Produkcyjnej w stronę  

Suponina. Radna niejednokrotnie sygnalizowała problem wcześniej zarówno w roz-

mowach ze Starostą, Wicestarostą jak i Dyrektorem Wydziału Dróg Powiatowych. 

Radny Adam Ryfa poinformował, że podobny problem występuje w Lipnikach. Wice-

starosta wyjaśnił, że nie jest to ta sama sytuacja ponieważ droga w Lipnikach posiada 

standardową szerokość. 

Radny Adam Ryfa zwracając się do Radnego Leszka Kuziaka ponownie poprosił  

o deklarację, że nie zakończy działalności w LGD z zadłużeniem. Pan Kuziak  

zapewnił, że będzie starał się tak działać, aby coraz bardziej zmniejszać dług i że zale-

ży mu na sprawnym funkcjonowaniu LGD m.in. dlatego, że jako prezes Stowarzysze-

nia który podpisał weksel ponosi również odpowiedzialność finansową.  

   

 Po wyczerpaniu wszystkich tematów ujętych w porządku, Przewodnicząca  

zamknęła posiedzenie Komisji Edukacji, Kultury, Sportu i Polityki Społecznej o godz. 

15.11. 

Protokołowała: Paulina Wengler 

Podpisy członków Komisji: 

1. Maria Płotkowska 

- przewodnicząca komisji   ……………………………………….. 

2. Radosław Kempinski 

- wiceprzewodniczący komisji  ……………………………………….. 

3. Anna Jakubowska   ……………………………………….. 

4. Małgorzata Kaźmierczak  ……………………………………….. 

5. Leszek Kuziak    ……………………………………….. 

6. Zbigniew Łuczak   ……………………………………….. 

7. Małgorzata Niedźwiedzka  ……………………………………….. 
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8. Zenon Rydelski    ……………………………………….. 

9. Adam Ryfa    ……………………………………….. 

10. Elżbieta Wysocka   ……………………………………….. 


